
Projekt 

Národný konvent o Európskej únii 

(Správa o činnosti za rok 2007) 

 

 

1.1 Zámer Národného konventu 

  

 Národný konvent vznikol ako odpoveď Slovenskej republiky na výzvu summitu 

Európskej únie v Nice z decembra 2000, kedy vyzval kandidátske krajiny k aktívnemu 

zapojeniu do diskusie o inštitucionálnej reforme a budúcnosti Spoločenstva. Stal sa 

perspektívnym mechanizmom umožňujúcim nepretržité verejné rozhovory o záležitostiach 

Únie, neguje pretrvávajúci „demokratický deficit“ občanov ako aj pocit vylúčenia z procesu 

tvorby politiky na európskej úrovni. Konvent je dnes diskusným fórom na národnej úrovni 

slúžiacim ako pôda pre odbornú, ale aj laickú špecifikovanú diskusiu a disponuje vplyvom pri 

tvorbe politických rozhodnutí. Projekt Národný konvent o Európskej únii sa stal prvou 

inštitucionálnou platformou v Slovenskej republike pre celospoločenskú diskusiu o Európskej 

únii za účasti predstaviteľov všetkých hlavných segmentov verejného života – politických 

strán, exekutívy, parlamentu, mimovládnych organizácií, cirkví, záujmových združení, 

predstaviteľov samospráv, hospodárskeho a kultúrneho života. Do roku 2006 bola 

realizátorom projektu Slovenská spoločnosť pre zahraničnú politiku. V roku 2007 na základe 

výberového obstarávania projekt realizovala Fakulta politických vied a medzinárodných 

vzťahov Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici.   

Medzi koncepčne vymedzené ciele patril záujem inštitucionálne zabezpečiť 

celonárodnú debatu o Európskej únii so zapojením širokého okruhu predstaviteľov hlavných 

sfér verejného života, posilnenie regionálnej dimenzie verejnej debaty o Únii, aktualizácia 

a autentickosť informovania verejnosti o súvislostiach vstupu Slovenska do integrácie, 

vypracovanie platformy pre tvorbu spoločných národných stanovísk v konkrétnych otázkach 

politík a inštitúcií Európy a posilnenie legitimity pozícií slovenských zástupcov v inštitúciách 

Únie pri presadzovaní národných záujmov Slovenska.  

Jedným z podstatných zámerov organizátora podujatí v roku 2007 bolo medializovať 

jednotlivé výstupy. Významným prostriedkom komunikácie výstupov verejnosti boli tlačové 

konferencie, ktoré boli pravidelne zvolávané po každom zasadnutí okrúhlych stolov, 



  

seminárov a najmä konferencií, schvaľujúcich výstupy vo vzťahu k verejnosti. Účasť 

novinárov bolo potrebné zabezpečiť spomedzi mienkotvorných celoslovenských, ale v zmysle 

decentralizácie diskusie o Európskej únii i regionálnych periodík v Slovenskej republike.  

 

1.2  Systém práce Národného konventu 

 

V zmysle vysokej efektivity práce „Národného konventu o Európskej únii“, sa 

predpokladalo s realizáciou prostredníctvom kombinácie troch formátov, ktoré mali  za cieľ 

zvyšovanie povedomia, informovanosť a verejnú diskusiu s odbornými vstupmi 

a konštruktívnou, vzájomne obohacujúcou výmenou názorov účastníkov v rámci jednotlivých 

regiónov Slovenskej republiky, monitorovať tieto vstupy aktérov miestnej a územnej 

samosprávy, miestnej štátnej správy a organizácií občianskej spoločnosti,  kvalitatívne ju 

obohacovať a vyhodnocovať. Následne bola verejná výmena názorov na aktuálne otázky 

vývoja európskej integrácie doplnená centrálnou diskusiou na úrovni Slovenskej republiky, 

ktorá poskytla konečné výstupy aktérov občianskej spoločnosti a nižších úrovní verejnej 

správy predstaviteľom rozhodovacej sféry (najvyšších politických predstaviteľov) Slovenskej 

republiky v podobe odporúčaní, spoločných pozícií alebo vyhlásení. Zmyslom práce 

Konventu je filtrácia rôznorodých difúznych a heterogénnych názorov zaangažovaných 

spoločenských aktérov a ich použitie ako spoločenského vstupu do rozhodovacích procesov 

centrálnych inštitúcií štátnej správy. 

Jednotlivé formáty (okrúhle stoly, semináre a konferencie) konkrétnych podujatí sa 

líšia predovšetkým v miere, v akej nechávajú voľné pole pôsobnosti prezentácii lokálnych, 

verejných a organizovaných záujmov a v stupni, v akom je diskusia o konkrétnych aktuálnych 

témach usmerňovaná. 

Predpokladaným cieľom formátu okrúhlych stolov bolo vytvorenie priestoru pre 

voľnú diskusiu, prezentáciu a výmenu názorov na konkrétnu aktuálnu tému súčasného vývoja 

v EÚ. Okrúhle stoly prehľadne informovali o stave predmetnej problematiky a stimulovali 

diskusiu, ktorej cieľom bolo získanie názorov a postojov miestnych spoločenských aktérov 

k danej téme, prípadné vyvrátenie možných predsudkov k danej problematike, ktoré môžu 

byť spôsobené nedostatočnou informovanosťou.  

Zámerom formátu seminárov bolo podobne ako v prípade formátu okrúhlych stolov 

vytvorenie priestoru pre voľnú a slobodnú výmenu názorov k aktuálnym otázkam vývoja 

európskej integrácie. Rovnako ako vo formáte okrúhlych stolov, aj pre formát seminárov bola 

mimoriadne dôležitá prítomnosť experta (z občianskej spoločnosti, resp. verejnej správy), no 
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cieľom formátu seminárov nebolo vytvoriť fórum pre voľnú výmenu názorov, ale 

usmerňovanú diskusiu, ktorej jednotiacim článkom bola konkrétna téma, vytvárajúc tak 

odborné vstupy a podnety pre najvyšší z formátov projektu - konferenciu.  

Ambíciou konferencií  bolo zhromaždiť na celoštátnej úrovni predstaviteľov rôznych 

spoločenských a politických skupín, ako aj zástupcov organizovaných záujmov rôzneho 

druhu, aby sa vyjadrili k predmetnej oblasti na fóre, ktoré disponuje najväčšou legitimitou, 

pretože prepojí mimovládnu sféru s vládnou. Podstatným znakom konferencií bola 

prítomnosť zástupcov centrálnych štátnych inštitúcií, ktoré môžu tento formát využiť ako 

zdroj vstupov alebo prípadnej spätnej väzby do tých oblastí tvorby verejnej politiky, ktorá je 

v ich kompetencii. Formát konferencie umožnil tlmočiť participujúcim zástupcom občianskej 

spoločnosti priamy styk a výmenu názorov s predstaviteľmi štátu, ku ktorým nemajú pri 

konvenčnej tvorbe politiky bežne prístup. Výmena názorov medzi oboma stranami tak 

predstavovala vzájomné obohatenie a reflektovanie odlišných potrieb a postojov oboch 

skupín. Pre formát konferencie bola opätovne dôležitá prítomnosť experta alebo expertov 

v prejednávanej problematike, ktorých úlohou bolo stimulovať diskusiu poukázaním na 

existujúcu situáciu, reálne výzvy a problémy, pravdepodobné scenáre vývoja, ako aj možnosti 

politickej odpovede na daný stav. Výstupom z konferencií boli odporúčania pre rozhodovaciu 

sféru v podobe vyhlásenia alebo deklarácie, pripravené na základe názorov, prezentovaných 

na konferencii jej účastníkmi, členmi koordinačného tímu.  

Organizácia práce Konventu musela byť vzhľadom na jeho koncipovanie ako fóra pre 

výmenu názorov predstaviteľov občianskej spoločnosti s predstaviteľmi rozhodovacej sféry 

schopná pružne reagovať a reflektovať vopred nepredvídané udalosti, ktoré nastali počas 

práce Konventu  na úrovni EÚ, resp. v prípade nejakej významnej globálnej otázky s odozvou 

na regionálnej úrovni v regionálnom kontexte a zrejmým dopadom na Slovenskú republiku 

a jej fungovanie v rámci európskeho priestoru a inštitúcií Európskej únie.  

 

1.3 Prioritné tématické okruhy projektu Národný konvent o Európskej únii na rok 2007 

 Národný konvent o Európskej únii predstavuje špecifické diskusné fórum, ktoré 

má slúžiť ako pôda, na ktorej majú zástupcovia štátnej správy, samosprávy, odborných 

združení, akademickej obce a zainteresovaná verejnosť možnosť vymeniť si názory 

a informácie o aktuálnom dianí v EÚ a vyjadriť sa k strategickým dokumentom týkajúcich sa 

EÚ. Vzhľadom na poslanie Národného konventu o Európskej únii je preto veľmi dôležité, aby 
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si konvent zachoval svoju flexibilitu a pružne reagoval na agendu a témy, ktoré sa na 

európskej pôde vyskytnú. 

Počas roku 2007 dominovali nasledovné témy:  

 

a) Rozšírenie Schengenského priestoru  

b) Európska politika susedstva v kontexte regionálnej politiky  

c) Vedomostná spoločnosť  

d) Čerpanie fondov EÚ v národnom strategickom referenčnom rámci 2007 – 2013  

e) Energetická bezpečnosť  

f) Príprava na vstup do Eurozóny  

g) Klimatické zmeny  

h) 50 výročie podpisu Rímskych zmlúv 

i) Inštitucionálna reforma  

 

2.1 Podujatia Národného konventu o Európskej únii v r. 2007 

 

Fakulta politických vied a medzinárodných vzťahov Univerzity Matej Bela v Banskej 

bola od polovice r. 2007 organizátorom projektu "Národný konvent o Európskej únii". V 

zmysle záujmu inštitucionálneho zabezpečenia celonárodnej debaty o Európskej únii ako 

jedného z koncepčných cieľov, sa koordinačnému tímu podarilo počas tematických stretnutí 

posilniť regionálnu dimenziu verejnej debaty o Únii, aktualizovať a autentifikovať 

informovanie verejnosti o súvislostiach vstupu Slovenska do EÚ. Národný konvent o 

budúcnosti Európskej únie vytvoril niekoľko diskusných skupín, ktoré sa v kontexte so 

stanovenými prioritami a tematickou platformou Konventu na rok 2007 schádzali počas 

konferencií, odborných seminárov a okrúhlych stolov v piatich slovenských mestách a to v 

Bratislave, Banskej Bystrici, Trenčíne, Prešove a v Nitre.  

Hlavné diskutované témy uviedla "Reformná zmluva a inštitucionálna reforma  v 

Európskej únii", kedy vo formuláciách výsledkov septembrového rokovania nachádzame 

všeobecné privítanie snahy EÚ o prijatie Reformnej zmluvy sprevádzané obavami z možnosti 

ideologizácie demokracie. Problematika inštitucionálnej reformy vystupovala v súvislosti s jej 

možnými dopadmi na demokratizáciu EÚ, zvýšenie transparentnosti, migráciu 

a komunikačnú stratégiu SR v procese implementácie tohto dokumentu. S určitými obavami 
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sú očakávané reakcie občanov EÚ na reformný  proces. Z pohľadu Európskeho parlamentu 

prispeje reformná zmluva nepochybne k zvýšeniu miery demokracie v rámci EÚ najmä vďaka 

rozšíreniu miery spolurozhodovania o ďalšie oblasti. Pavol Hamžík, poradca ministra 

zahraničných vecí SR poukázal na výhrady Veľkej Británie a iných krajín k Reformnej 

zmluve. Rokujúci  sa zhodli na rušivej povahe takýchto výnimiek ako aj na potrebe udržania 

diskusie o Reformnej zmluve mimo rámca rozpráv a zápolení politických strán, ako podotkol 

riaditeľ Sekcie európskej politiky Úradu vlády SR Pavol Holík. Východisko pre postoj SR 

podľa účastníkov predstavuje princíp plávajúcich koalícií a nie silové presadzovanie záujmov 

v rámci EÚ.  

Októbrové stretnutia a konferencie na tému "Čerpania fondov Európskej únie v 

Národnom strategickom referenčnom rámci 2007 - 2013" priniesli konsenzus v otázke 

využívania stratégie regionálneho rozvoja SR ako prostriedku presadzovania cieľov a priorít 

na úrovni ES pri príprave nasledujúceho programovacieho obdobia do r. 2014. Podľa štátneho 

tajomníka Ministerstva výstavby a regionálneho rozvoja SR Daniela Ácsa, patrí medzi naše 

strategické ciele zvyšovanie konkurencieschopnosti, zamestnanosti a výkonu hospodárstva 

SR a akcentom na trvalo udržateľný rozvoj. Vyžaduje sa urýchlené riešenie otázok 

kompetencií pri riadení programu a zapojenie samosprávnych krajov do implementácie týchto 

opatrení. V neposlednom rade bol vyjadrený záujem o čo najrýchlejšie zverejnenie 

harmonogramov výziev schválených operačných programov. Účastníci konštatovali úspech 

v oblasti regionálneho rozmeru prípravy Národného strategického referenčného rámca 2007 – 

2013. K odporúčaným prioritám patrí otvorenie verejnej diskusie o tvorbe stratégie 

regionálneho rozvoja SR za účasti štátnej správy, samospráv, podnikateľskej sféry, 

vzdelávacích inštitúcií a pod.   

Stretnutia na tému "Energetická bezpečnosť a klimatické zmeny" sa zaoberali 

problematikou ktorá sa dlhodobo nachádza na vrchole európskej agendy. Účastníci 

konferencie vyjadrili zhodu, že ide o globálne problémy a len európske snahy určite nestačia 

na ich riešenie. EÚ by však mala byť svetovým lídrom v iniciatívach  vedúcich k hľadaniu 

efektívnych  riešení. Energia je fundamentálna súčasť prosperity a národnej bezpečnosti. 

Príchod globalizácie, rastúca priepasť medzi bohatými a chudobnými, vojna proti terorizmu a 

potreba ochrany životného prostredia – to všetko je previazané s energetickými záležitosťami 

a potrebami.  

Téma „Vstup SR do Eurozóny“ sa stretla  s mimoriadnym záujmom  odbornej i širšej 

laickej verejnosti a konferencie  v Bratislave sa zúčastnil aj predseda vlády SR Robert Fico, 

ktorý predniesol úvodný príhovor. S lektorskými prednáškami vystúpili Igor Barát 
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(splnomocnenec vlády SR pre zavedenie eura), Peter Žiga (štátny tajomník Ministerstva 

hospodárstva SR), Ivan Mikloš (poslanec Národnej rady SR). Účastníci konštatovali že 

prípravy na zavedenie eura a plnenie úloh Národného plánu zavedenia eura v Slovenskej 

republike postupujú podľa harmonogramu tak, aby bolo možné prijať spoločnú európsku 

menu – euro k 1. januáru 2009. Pozitívne je hodnotené aj úsilie koordinovať národné politiky 

v oblasti hospodárstva, financií, rozpočtu daní, dotácií, cien, podpory investícií a v ďalších 

ekonomických oblastiach ako aj štruktúru a objem verejných príjmov a výdavkov s menovou 

politikou Národnej banky Slovenska (NBS).  

V nadväznosti na túto konferenciu, sa v prvej polovici decembra v Bratislave 

uskutočnila aj ďalšia hospodársko – ekonomická konferencia Konventu, s názvom 

„Hospodárstvo SR vo svetle členstva v EÚ“, pružne tak reagujúc na vysoký záujem 

o diskusiu o vstupe SR do eurozóny a potrebu akcentovať ekonomické dôsledky otvárania sa 

slovenskej ekonomiky vo vzťahu k regionálnej (EÚ) a globálnej úrovni. Hlavný prednášajúci, 

prof. Milan Šikula, riaditeľ ekonomického ústavu Slovenskej akadémie vied, ako aj ďalších 

70 účastníkov v nasledujúcej diskusii, na konferencii spoločne vytvorili 12 podstatných 

vstupov vo vzťahu ku konkurencieschopnosti hospodárstva SR v podmienkach EÚ, sociálno-

ekonomickej konvergencii a rastu zamestnanosti, Lisabonskej agende, poznatkovo 

orientovanej ekonomike, vplyvu členstva SR v EÚ na podnikateľské prostredie v SR a 

trendom zahraničného obchodu a investícií. 

    V súvislosti so vstupom Slovenskej republiky do Schengenského priestoru a sa 

uskutočnil cyklus rokovaní okrúhlych stolov. vo viacerých spomínaných mestách. Podľa 

účastníkov by mala Slovenská republika ako členská krajina schengenského priestoru 

aktívnejšie vstupovať a ovplyvňovať riešenie otázok a rozhodnutia hlavne v oblasti vízovej a 

azylovej politiky najmä na európskej úrovni. V prípade riešenia nezávislosti Úradu na 

ochranu osobných údajov je potrebné vyriešiť jeho finančnú otázku. Stratégia 

vzdelanostnej/vedomostnej spoločnosti by mala pôsobiť ako integrujúci základ pri príprave 

budúcej imigračnej stratégie. Medzi významných hostí ktorí vystúpili s odbornými 

prednáškami vystúpili Gyula Veszelei (Úrad na ochranu osobných údajov Slovenskej 

republiky), Jozef Balga (Akadémia policajného zboru) a Ivan Slezák (Migračný úrad 

Ministerstva vnútra SR).   

Význam rozvoja vedomostnej spoločnosti na seminári k rovnomennej téme zdôraznil   

podpredseda vlády pre  vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti, ľudské práva a menšiny 

Dušan Čaplovič. Vo svojom vystúpení na poukázal na dôležitosť tzv. „vedomostného 

trojuholníka“, ktorý v sebe zahŕňa vzdelávanie, výskum, vývoj a inovácie. Naštartovanie 
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kľúčových transformačných procesov posúvajúcich krajiny smerov k vedomostnej 

spoločnosti je považované za nevyhnutný predpoklad napredovania EÚ aj SR. Za posledných 

osemnásť rokov prešla slovenská ekonomika zásadnými zmenami, ktoré rozhodujúco zmenili 

jej charakter. Medzi najzásadnejšie patria transformácia z centrálne plánovanej na trhovú 

ekonomiku a plná integrácia do Európskej Únie. Vďaka týmto zmenám sa Slovensko 

nachádza v ekonomicky novej situácii, s novými možnosťami, ale aj problémami a výzvami. 

Vstup do Európskej únie znamenal pripojenie sa k najväčšiemu jednotnému trhu a súčasne 

k hospodársky a sociálne prosperujúcemu priestoru. Aj EÚ však musela a musí riešiť 

hospodárske problémy vyplývajúce z meniaceho sa globálneho prostredia i charakteru 

spoločnosti. Moderné spoločnosti a ekonomiky prechádzajú z industriálnej do vedomostnej 

fázy rozvoja. Účastníci sa zhodli na nevyhnutnosti zachytenia veľkých civilizačných trendov 

od ktorých bude závisieť budúcnosť celých systémov. To má byť zabezpečené najmä 

prostredníctvom zvýšenia výdavkov do oblastí vedy, výskumu a najmä vzdelávania.    

V polovici decembra sa v Banskej Bystrici uskutočnila záverečná konferencia na tému 

Európska politika susedstva, ktorá zdôraznila prínosy nadväzovania bližšej spolupráce EÚ 

so susednými krajinami, ako aj prispela k zvýšeniu záujmu o dianie v týchto  krajinách. 

Medzi kľúčové úvodné vystúpenia  bola zaradený príspevok poslankyne Európskeho 

parlamentu za stranu Smer M. Flašíkovej-Beňovej, ktorý bol zameraný na  prínosy Reformnej 

zmluvy pre ďalší vývoj integračného procesu. Ako konštatoval Xavier Ruard (Prvý radca, 

Veľvyslanectvo Francúzskej republiky v SR), EÚ by si mala dôkladne zvážiť o aké krajiny sa 

má agenda európskej integrácie ešte rozšíriť. Podľa jeho slov, sa Francúzsko ako jedna zo 

zakladateľských krajín ES prikláňa najmä k ceste prehĺbenia integrácie medzi súčasnými 

členmi EÚ. Zástupca predsedu regiónu Champagne-Ardenne, Francúzsko, Jacques Meyer, 

predstavil medzinárodnú spoluprácu Fakulty politických vied a medzinárodných vzťahov 

UMB v Banskej Bystrici s Univerzitou Champagne-Ardenne v Remeši. Účastníci konferencie 

vnímajú takéto počiatočné vzťahy ako základný podnet k budovaniu európskej súdržnosti 

a príspevok k dobrému obrazu EÚ z pozície integrácie a možnú platformu pre vytváranie siete 

univerzít v rámci ES s dôrazom na najbližších susedov SR. Perspektíva jednotného uznávania 

diplomov predstavuje jednu z mnohých výhod takejto univerzitnej spolupráce. Význam 

Európskej susedskej spolupráce však nespočíva len v posilňovaní demokracie 

a zdokonaľovaniu správy vecí verejných. Podporuje aj dialóg o ľudských právach v rámci 

EÚ, hospodárske, trhové a regulačné reformy v partnerských krajinách a stimuluje 

podnikateľské a investičné prostredie.  Susedská spolupráca na regionálnej úrovni napomáha 

prevencii potenciálnych konfliktov hladšiemu riešeniu krízových situácií. 

 7



  

 

Zoznam podujatí je nasledovný: 

Téma  Dátum Miesto konania Formát 
1. Reformná zmluva 4.9.2007 Banská Bystrica Okrúhly stôl 
2. Čerpanie fondov EÚ 
v Národnom strategickom 
referenčnom rámci 2007- 
2013 

1.10.2007 Bratislava – sála 
MZV 

Seminár 

3. Čerpanie fondov EÚ 
v Národnom strategickom 
referenčnom rámci 2007- 
2013 

8.10.2007 Banská Bystrica Seminár 

4. Reformná zmluva – právne 
aspekty inštitucionálnej 
reformy EÚ  

9. 10. 2007 Bratislava – sála 
MZV 

Odborný právnický 
seminár 

5. Reformná zmluva 
a inštitucionálna reforma EÚ 

10. 10. 2007 Nitra Okrúhly stôl 

6. Reformná zmluva 
a inštitucionálna reforma EÚ 
– dôsledky pre Spoločnú 
zahraničnú a bezpečnostnú 
politiku EÚ 

11. 10. 2007 Banská Bystrica 
(FPVMV) 

Okrúhly stôl 

7. Energetická bezpečnosť, 
klimatické zmeny 

12. 10. 2007 Banská Bystrica  Konferencia 

8. Čerpanie fondov EÚ 
v Národnom strategickom 
referenčnom rámci 2007- 
2013 

15. 10. 2007 Prešov Seminár 

9. Energetická bezpečnosť, 
klimatické zmeny 

26. 10. 2007 Bratislava (sála 
MZV) 

Okrúhly stôl 

10. Príprava SR na vstup do 
Eurozóny 

16. 11. 2007 Bratislava (sála 
MZV) 
 

Konferencia 

11. Vedomostná spoločnosť 5. 11. 2007 Bratislava (sála 
MZV) 

Seminár 

12. Vstup SR do 
Shengenského priestoru – 
vplyv a dôsledky 

6. 11. 2007 Bratislava Okrúhly stôl 

13. Vedomostná spoločnosť 12. 11. 2007 Banská Bystrica Seminár 
14. Vedomostná spoločnosť 19. 11. 2007 Prešov Seminár 
15. Vstup SR do 
Shengenského priestoru – 
vplyv a dôsledky 

20. 11. 2007 Banská Bystrica Okrúhly stôl 

16. Vstup SR do 
Shengenského priestoru – 
vplyv a dôsledky 

22. 11. 2007 Prešov Okrúhly stôl 

17. Energetická bezpečnosť, 
klimatické zmeny 

27. 11. 2007 Nitra Okrúhly stôl 
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18. Energetická bezpečnosť, 
klimatické zmeny 

11. 12. 2007 Trenčín Okrúhly stôl 

19. Európska politika 
susedstva v kontexte 
regionálnej politiky 

12. 12. 2007 Banská Bystrica Konferencia 

20. Hospodárstvo SR vo 
svetle členstva v EU 

14. 12. 2007 Bratislava Konferencia 

 

 
 

V priebehu troch mesiacov (september – december 2007) sa zrealizovalo spolu 20 

podujatí. Z toho 4 konferencie, 7 seminárov a 9 okrúhlych stolov.   

 

2.2 Financovanie Národného konventu o Európskej únii (sumárna tabuľka; vypracovaná 

podľa finančnej správy) 

 

POLOŽKA SUMA/SKK 

Expertná príprava, záznam spracovanie a 

distribúcia výstupov, honoráre 

koordinátorov, odb. a výkon.asistentov 

404.013,00  

Mediálne výstupy a propagácia 73.000,00 

Ubytovanie 3.560,00 

Cestovné 59.281,00 

Občerstvenie 145.736,00 

Telekomunikačné náklady, kancelárske 

potreby, udržiavanie internetovej stránky, 

poštovné 

31.307,00 

Tlmočnícke služby 20.000,00 

Prenájom priestorov 99.560,00 

SPOLU 836.457,00 
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2.3 Medializácia 

 

Projekt NK o EÚ sa podarilo prostredníctvom informačného partnera Europe Direct 

zviditeľniť nielen na úrovni celoštátnej ale predovšetkým, čo bolo jedným z hlavných cieľov, 

zviditeľniť a priniesť myšlienky a diskusie o budúcnosti EÚ i do regiónov Slovenska, 

prostredníctvom medializácie v regionálnych printových a audiovizuálnych médiách. Na 

podujatiach NK o EÚ sa v roku 2007 zúčastnilo viac ako 50 novinárov z rôznych slovenských 

(SITA, TASR) a zahraničných (ČTK, Reuters) médií. Počas konania NK o EÚ médiá 

prinášali informácie vo viac ako 80 informačných výstupoch. Medzi médiá ktoré informovali 

o NK o EÚ boli denníky, týždenníky, mesačníky, rozhlasové a televízne stanice s 

celoslovenskou (najdôležitejší: SME, Pravda, Hospodárske noviny, TV Markíza, STV, TA3, 

Slovenský rozhlas a iné) a regionálnou pôsobnosťou (MY SME, Spravodajca Regionálneho 

európskeho informačného centra, Rádio Lumen, AZTV a iné).  

Pravidelné informácie boli zverejňované na internetovej stránke národného konventu 

(http://www.fpvmv.umb.sk/www/nkeu/) a iných internetových stránkach (eTrend.sk, 

Euractive.sk, pis.sk, stránka informačného partnera, MZV SR, NR SR, ÚV SR a iné). Počas 

jednotlivých tlačových konferencií, ktoré sa konali takmer pri všetkých podujatiach NK o EÚ 

vystúpili okrem iných premiér Slovenskej republiky Robert Fico, podpredseda vlády SR 

Dušan Čaplovič a odborníci z praxe a akademickej obce pre jednotlivé témy NK o EÚ. 

 

Záver 

Národný konvent o budúcnosti EÚ sa od svojho založenia v roku 2001 etabloval ako 

cenná platforma otvorená verejnej diskusii o agende Európskej únie a o pozícii Slovenskej 

republiky v rámci EÚ. Tento koncept by mal byť aj na základe už dosiahnutých výstupov 

zachovaný aj v budúcom období. Kontinuita tohto typu nepochybne umožňuje ďalšie 

zveľaďovanie už dosiahnutých výsledkov. Vo svojom charaktere NK ostáva otvorený účasti a 

názorom členov občianskej spoločnosti z domova i zahraničia. Doterajšie skúsenosti 

potvrdzujú správnosť tendencie presadzovanej Úradom vlády SR a MZV SR, aktivizovať 

diskusiu na európske témy v rôznych regiónoch Slovenska a intenzívnejšie zapájať do nich aj 

akademickú sféru. Ukazuje sa, že kľúčovou výzvou, ktorá stojí pred nami, je efektívne 

prepojenie akademickej a decíznej sféry. 
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Poslanie Národného konventu o Európskej únii si vyžaduje zachovanie flexibility a 

pružnú reakciu na európsku agendu a témy, ktoré sú kľúčovými pre  jednotlivé predsednícke 

štáty . 

Strategickou a zároveň takmer jedinou trvalo – udržateľnou víziou Národného 

konventu na regionálnej úrovni je neustále prehlbovanie inštitucionálnej platformy zriadenia v 

interakcii s rozširovaním pôsobnosti nových pracovných skupín, perspektíva z titulu prizvania 

ďalších predstaviteľov akademickej a odbornej obce ako aj inej zainteresovanej verejnosti, 

ktorých prítomnosť z dlhodobého hľadiska korešponduje so základnou štruktúrou konventu 

ako nezávislej a demokraticky hodnotiacej inštitúcie.   
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